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WyŨszy poziom 

 

 Por·wnujŃc gimnazjum z liceum, moŨemy 

stwierdziĺ, Ũe bardzo siň one r·ŨniŃ. 

Gimnazjum - szkoğa, w kt·rej nauczycielom bardziej 

zaleŨy na ocenach ucznia, niŨ jemu samemu. Na koniec 

semestru, kiedy okazuje siň, Ũe ma kilka zagroŨeŒ, w 

wiňkszoŜci, to nauczyciele pilnujŃ termin·w, pilnujŃ tego, 

aby ta osoba siň nauczyğa i zaliczyğa dany przedmiot. 

Przy takim obrocie spraw inne osoby, kt·re otrzymujŃ 

ocenň dopuszczajŃcŃ, poniewaŨ nie sŃ w stanie poradziĺ 

sobie lepiej z tym przedmiotem, mogŃ poczuĺ siň 

pokrzywdzone. W wiňkszoŜci, ci, kt·rzy zdawali cağy 

semestr w jednym teŜcie, a przez cağe p·ğrocze nie uczyli 

siň i lekcewaŨyli zajňcia, wiedzieli, Ũe uda im siň i nie 

muszŃ siň staraĺ. W szkole Ŝredniej jest zupeğnie inaczej. Nauczyciele prowadzŃ lekcje, ale 

to uczniowi ma zaleŨeĺ na zdobyciu wiedzy. Nie chodzi o to, Ũe zostawiajŃ nas na pastwň 

losu, w razie potrzeby wytğumaczŃ niezrozumiağe rzeczy, pomogŃ, wyjaŜniŃ, podzielŃ siň 

swojŃ wiedzŃ. Wystarczy chcieĺ, poszerzaĺ wiedzň, chcieĺ coŜ osiŃgnŃĺ. Na tym poziomie 

edukacji osoby, kt·re majŃ nadziejň na to, Ũe to nauczyciel bňdzie siň starağ o jego 

przyszğoŜĺ, mogŃ siň Ălekkoò zdziwiĺ, Ũe to oni muszŃ wnieŜĺ jakiŜ wkğad w swoje 

ksztağcenie. 

 ĂWyŨszy poziomò moŨna teŨ zauwaŨyĺ w zachowaniu uczni·w na terenie szkoğy jak i 

poza szkoğŃ. W gimnazjum niekt·re osoby chciağby by siň okreŜliĺ mianem dzieci. Nie 

zachowywağy siň tak, jak wymagağ od nich wiek. W momentach, w kt·rych powinno siň 

zachowaĺ powagň, wygğupiağy siň, nie zwaŨağy na konsekwencje. Teraz moŨna zauwaŨyĺ, 

Ũe ludzie, otaczajŃcy nas,  potrafiŃ dostosowaĺ swoje zachowanie do sytuacji. ZachowujŃ 

siň, jak na liceum przystağo, doroŜle i z powagŃ (oczywiŜcie nie zawsze, kiedy mogŃ ŨartujŃ, 

bawiŃ siň, ale to juŨ nie jest to Ădziecinneò postňpowanie jak w gimnazjum). 

Klaudia Hodowana  



Pierwszaka spojrzenie na Ŝwiat. 
 
 
 
Nie taki diabeğ straszny: jak radziĺ sobie w liceum? 
 KaŨdy, kto stawia sobie za cel skoŒczenie liceum og·lnoksztağcŃcego, wie, na co siň 
pisze. Nie ma recepty na sukces, a wszystko co mamy przed sobŃ, to jedynie czysta ciňŨka 
praca. Czy jest specjalny przepis na Banacha? Raczej nie, a i zasğyszane w gimnazjum bajki 
nie majŃ odpowiednika w rzeczywistoŜci. Jedyne co moŨemy, to nie poddawaĺ siň panice i 
robiĺ wszystko najlepiej jak potrafimy - Ot, voil¨, nic prostszego. 
 
Kiedy przeŨyjemy najgorsze. 
 Nie gubimy siň juŨ po korytarzach, nie mylimy piňter czy gabinet·w, coraz Ŝmielej 
unosimy gğowy, dumnie, ku g·rze ï tak, najgorsze tygodnie, a nawet miesiŃce, sŃ juŨ za 
nami. Prawie kaŨdy pamiňta juŨ, kt·remu nauczycielowi lepiej nie zağaziĺ za sk·rň, kt·remu 
nie warto przerywaĺ, a do kt·rego jeŜli siň sp·Ŧnisz ï najlepiej nie przychodziĺ juŨ wcale. 
PrzyzwyczailiŜmy siň do systemu oceniania oraz podejŜcia nauczycieli. Pierwszy szok 
poszedğ w niepamiňĺ. 
 
PatrzŃc w przyszğoŜĺ. 
 M·wi siň ï nie chwal dnia przed zachodem sğoŒca. Jednak na razie Banach jest 
bardzo pozytywnŃ szkoğŃ. Wszyscy zostaliŜmy przyjňci ciepğo i nie mieliŜmy wiňkszych 
kğopot·w z aklimatyzacjŃ. Po pierwszych bluŦnierstwach na jedno lustro w cağej szkole i zbyt 
niski sufit sali gimnastycznej nie mamy siň juŨ do czego przyczepiĺ. Miejmy nadziejň, Ũe 
kolejne tygodnie i miesiŃce, a w efekcie lata, bňdŃ r·wnie dobre jak te, kt·re juŨ minňğy.    
 

 
        Alicja Ciuba 

  



Noc filmowa 

Noc w szkole?  Brzmi dziwnie, jakoŜ zniechňca. Jednak to nie jest zwykğa noc, tylko noc 

filmowa. Szkoğa wtedy zamienia siň w kino a uczniowie idŃ do niej nie po to, aby zaczerpnŃĺ 

wiedzy, tylko Ũeby we wsp·lnym gronie obejrzeĺ ciekawe filmy, a po nich przeprowadziĺ 

dyskusjň na r·Ũne problemy poruszane w filmie.  

  Banachowska noc filmowa odbyğa siň w nocy z piŃtku na sobotň 7/8 listopada. Wielu 

uczni·w zapisağo siň na to przedsiňwziňcie, kt·rego organizatorami byğa Pani Mağgorzata 

BŃk oraz Pani Agnieszka Stanisğawek. Przy  pilnowaniu cağej ekipy pomagağo wielu 

nauczycieli. Po wğŃczeniu pierwszego filmu wszyscy, leŨŃc pod Ŝpiworami, z zaciekawieniem 

go oglŃdali, a Pani Stanisğawek  rozdawağa popcorn, kt·ry znikağ w mgnieniu oka. Podczas 

przerwy kaŨdy m·gğ zam·wiĺ pizzň, co oczywiŜcie dziwiğo nasze ŨagaŒskie pizzerie, Ũe o 

godzinie 22 zamawiana byğa do szkoğy.  

Do dyspozycji uczni·w, ale r·wnieŨ opiekun·w, byğy gry, kt·re  bardzo umilağy czas. 

MyŜlň, Ũe to nie ostatnia  óôNoc Filmowaôô w naszej szkole, poniewaŨ jest to doskonağy 

spos·b na spňdzenie czasu w miğym towarzystwie i miğej atmosferze. 

Paulina Pieczarka 

  



         Andrzejki to wiecz·r wr·Ũb 

odprawianych w nocy z 29 na 30 listopada 

w wigiliň Ŝwiňtego Andrzeja. Jest to 

idealna okazja do ostatnich zabaw przed 

rozpoczynajŃcym siň adwentem. KiedyŜ 

wr·Ũby andrzejkowe miağy wyğŃcznie 

charakter materialny i przeznaczone byğy 

tylko dla dziewczŃt niezamňŨnych. 

PoczŃtkowo byğy do wydarzenia 

indywidualne, a p·Ŧniej przybrağy formň 

zbiorowŃ. Z czasem stağy siň to niezwykle 

popularne. 

Tradycyjnie w andrzejkowŃ noc sŃ 

wykonywane r·Ũnorakie wr·Ũby. 

NajczňŜciej dotyczŃ one zwiŃzk·w 

damsko-mňskich. KiedyŜ byğy one bardzo 

waŨne. Teraz majŃ gğownie charakter 

zabawy. 

Do najpopularniejszych wr·Ũb naleŨŃ: 

¶  wlewanie wosku na wodň przez 

dziurkň od klucza - na podstawie 

cienia, jakie rzuca powstağy ksztağt, 

wr·Ũy siň o przyszğym ukochanym, 

o jego wyglŃdzie, cechach itp. 

¶ ustawianie kolejno but·w 

zgromadzonych dziewczŃt od 

Ŝciany do progu drzwi ð ta, kt·rej 

but jako pierwszy dotarğ do progu, 

jako pierwsza miağa wyjŜĺ za mŃŨ. 

¶ wr·Ũba z kartkami ð uczestnicy 

spisujŃ imiona dziewczŃt na jednej 

kartce, a imiona chğopc·w na 

drugiej, po czym kartki sŃ 

odwracane i przekğuwane od g·ry 

ð imiň, kt·re zostanie przekğute 

oznacza imiň przyszğej wybranki / 

wybranka 

Wr·Ũb na tň okazjň jest bardzo wiele, wiňc 

myŜlň, Ũe warto poŜwiňciĺ ten jeden 

wiecz·r w roku na coŜ takiego. MoŨe to 

daĺ duŨo rozrywki, a moŨe i przy okazji 

przyniesie coŜ nowego w Ũyciu. :) 

 

                Agata Kalisz kl. I b 

 

  



ĂśpiewajŃc w deszczuò 

Wydawaĺ by siň mogğo, Ũe o tak 

klasycznych filmach jak ĂDeszczowa 

piosenkaò, wszystko zostağo juŨ 

powiedziane i trudno wymyŜliĺ na ich 

temat coŜ oryginalnego. Musical ten 

bowiem na stağe zakorzeniğ siň w 

umysğach wielu os·b, jako klasyczne 

arcydzieğo. Film, nagrany w 1952 roku, 

aktorski, fabularny, muzyczno-taneczny 

majstersztyk. Nie dziwne wiňc, Ũe 

ĂDeszczowa piosenkaò uwaŨana jest za  

jedno z kluczowych arcydzieğ Ŝwiatowej 

kinematografii i jeden z najwaŨniejszych 

musical·w wszechczas·w. 

Akcja rozpoczyna siň w 1927 roku, kiedy 

nastňpuje powolne zakoŒczenie ery kina 

niemego. Bohaterem filmu jest aktor Don 

Lockwood (Gene Kelly ), kt·ry ze swojŃ 

partnerkŃ, r·wnieŨ aktorkŃ, LinŃ Lamont 

(Jean Hagen), tworzy duet gwarantujŃcy 

sukces kaŨdemu filmowi. Jednak wraz z 

nadejŜciem Ăery dŦwiňkuò aktorzy muszŃ 

nauczyĺ siň poprawnej wymowy, oraz 

wyĺwiczyĺ umiejňtnoŜci Ŝpiewu. Jak Don 

radzi sobie Ŝwietnie, tak Lina obdarzona 

piskliwym gğosem oraz fatalnŃ dykcjŃ, nie 

jest w stanie dostosowaĺ siň do reali·w 

kina m·wionego. Pewnego dnia, 

Lockwood poznaje piňknŃ aktorkň 

teatralnŃ oraz tancerkň Kathy 

Selden(Debbie Reynolds), obdarzonŃ 

Ŝwietnym gğosem, kt·ra od razu wpada mu 

w oko. Zaprasza jŃ wiňc do wsp·ğpracy, 

kt·ra ma polegaĺ na zdubbingowaniu 

irytujŃcego gğosu Liny. Podczas pracy, 

Don i Kathy zbliŨajŃ siň do siebie, co 

bardzo nie podoba siň pannie Lamont, 

kt·ra roztacza dookoğa bohater·w sieĺ 

intryg, poniewaŨ czuje, Ũe jej pozycja 

gwiazdy jest bardzo niepewna. 

 

Na pierwszy rzut oka fabuğa wydaje siň 

doŜĺ schematyczna i oklepana. Prosta 

historia miğosna. Jednak ĂDeszczowa 

piosenkaò to cos wiňcej. W tym filmie, pod 

otoczkŃ komediowego musicalu, zostağa 

nam pokazana historia, jak Hollywood 

przechodziğ z kina niemego do 

m·wionego. Trzeba pamiňtaĺ, Ũe to byğa 

swego rodzaju rewolucja. DziŜ filmy 

dŦwiňkowe to oczywistoŜĺ, w tamtych 

czasach jednak, pomysğ wprowadzenia 

gğosu do film·w wydawağ siň wyjŃtkowo 

absurdalny. Dodatkowo zabieg ten, tak jak 

w przypadku Liny Lamont, obnaŨyğ braki 

wielu ·wczesnych gwiazd, kt·re nie byğy w 

stanie dostosowaĺ siň do wymog·w kina 

dŦwiňkowego. Do takich gwiazd zaliczağa 

siň miňdzy innymi Pola Negri, kt·rej zbyt 

polski akcent byğ, pomimo wielu lat 

przebywania w USA, zbyt wyraŦny, co 

przekreŜliğo jej dalszŃ karierň w Ŝwiecie 

amerykaŒskiego filmu.  MoŨe wydawaĺ 

siň, Ũe to absurd, ale wtedy dla wielu 

gwiazd oznaczağo to katastrofň i kres ich 

kariery. W filmie jednak przedstawiono ten 



temat w formie lekkiej rozrywki.  

ĂDeszczowa piosenkaò przeszğa do historii 

r·wnieŨ przez genialne piosenki uŨyte w 

filmie. KaŨda piosenka to swego rodzaju 

mağy spektakl. O nieŜmiertelnoŜci tego 

filmu Ŝwiadczy fakt, Ũe prawie kaŨdy z nas 

zna scenň, w kt·rej Gene Kelly taŒczy na 

ulicy w deszczu z parasolkŃ, ŜpiewajŃc 

ĂSinginô in the 

rainò(http://www.youtube.com/watch?v=w4

0ushYAaYA), lub  ta z wesoğym  trio 

gğ·wnych bohater·w 

(http://www.youtube.com/watch?v=GB2yiI

oEtXw), albo scena z  ğamaŒcem 

jňzykowym w wykonaniu Cosma i Geneôa , 

kt·ra pokazuje niezwykğe umiejňtnoŜci 

aktor·w w zakresie 

dykcji(http://www.youtube.com/watch?v=z

FAlZttXfvE).  

 

Nie moŨna zapomnieĺ r·wnieŨ o genialnej 

obsadzie tego filmu. To zbi·r niezwykğych 

talent·w, kt·re dziŜ sŃ rzadkoŜciŃ. 

Przystojny, zab·jczo profesjonalny Gene 

Kelly. Donald OôConnor Cosmo, przyjaciel 

Lockwooda, kt·rego komediowe i 

muzyczne popisy rzucajŃ widz·w na 

kolana. Nie moŨna r·wnie zapomnieĺ o 

przeuroczej Debbie Reynolds, a takŨe o 

genialnej Jean Hagen, kt·ra za swojŃ rolň 

nominowana zostağa do Oscara.  

Film pomimo tego, Ũe zachwyca finezjŃ i 

lekkoŜciŃ, moŨe wydawaĺ siň zbyt 

przesğodzony oraz peğen niedociŃgniňĺ, 

lecz oglŃdanie go to prawdziwa 

przyjemnoŜĺ. Podczas wielu wystňp·w 

sami chcemy zaczŃĺ taŒczyĺ i Ŝpiewaĺ. 

Tak jest w przypadku wykonywanej przez 

OôConnora pt. ĂMake óEm 

Laughò(http://www.youtube.com/watch?v=

SND3v0i9uhE), przy kt·rej nogi same rwŃ 

sie do taŒca.  

Film speğnia wszelkie warunki dobrej 

zabawy. Jest uroczy, zabawny, 

ponadczasowy, nigdy nie nuŨy, oglŃdany 

wiele razy, bawi i zaskakuje tak samo.  

Aktorzy sŃ tak sympatyczni i naturalni, Ũe 

mamy ochotň ich poznaĺ i  wraz z nimi 

zaczŃĺ Ŝpiewaĺ.  CiekawostkŃ moŨe byĺ 

fakt, Ũe na planie panowağa atmosfera 

surowego reŨimu, tworzona przez 

Kellyôego.  Powiedziağ na przykğad w 

bardzo ostrych sğowach do Reynolds, Ũe 

ta nie umie Ŝpiewaĺ ani taŒczyĺ i nie 

nadaje siň do wystňpu w takim filmie. 

PrawdŃ jest to, Ũe Debbie do najlepszych 

wokalistek nie naleŨağa i, jak na ironiň, w 

jednej piosence podkğada pod niŃ gğos 

Hagen. Ci, kt·rzy widzieli film, bňdŃ 

wiedzieĺ, jak bardzo ta sytuacja jest 

zabawna.  

 

ĂDeszczowa piosenkaò to r·wnieŨ film 

idealny na jesiennŃ chandrň, poniewaŨ 

potrafi rozbawiĺ nawet najwiňkszego 

ponuraka. Nie ma wiňc sensu dğuŨej siň 

zastanawiaĺ. JeŜli nie widziağo siň tego 

filmu, naleŨy to jak najszybciej nadrobiĺ! I 

gwarantujň, Ũe po jednym seansie 

tytuğowa piosenka pozostanie z wami na 

bardzo dğugo. 
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ĂMilion mağych kawağk·wò James Frey 
 

PONAD 5 MILIONčW SPRZEDANYCH EGZEPLARZY ! 

 
ĂBňdziecie przy ksiŃŨce pochlipywali, Ŝmiali siň, wpadali 

w zğoŜĺ, frustracje i , co najwaŨniejsze, nie stracicie 

nadziei. InspirujŃca lektura obowiŃzkowa. Znakomita 

robotaò 

                                                   - Breat Easton Ellis 

ĂWyjŃtkowa mocna i nieszczňdzŃca detali relacja 

czğowieka, kt·ry wychodzi z uzaleŨnienia od alkoholu i 

narkotyk·w. James jest znakomity w pogrŃŨaniu siň w 

Ŝwiecie ludzi, kt·rzy rozpaczliwie potrzebujŃ pomocy. 

Przeczytajcie koniecznieò - Gus van Sant 

 

ĂPorywajŃca. Wspaniağa historia. Nic tylko biĺ mu 

brawoò. Los Angeles Times Book Review 

 

ĂAbsolutnie fascynujŃca ksiŃŨkaò - Observer 

  

Po takich opiniach nie moŨna przejŜĺ obojňtnie obok tej 

ksiŃŨki. James budzi siň na pokğadzie samolotu z 

wybitymi zňbami, zğamanym nosem i rozciňtym 

policzkiem. Nie wie, dokŃd leci, ani co siň z nim dziağo 

przez ostanie dwa tygodnie. Ma dwadzieŜcia trzy lata, od 

dziesiňciu lat jest uzaleŨniony od alkoholu, a od trzech- od narkotyk·w. Kiedy zgğasza siň na odwyk 

do najstarszego oŜrodka w Stanach, chlubiŃcego siň rekordowo wysokŃ skutecznoŜciŃ siedemnastu 

procent wyleczonych, lekarze nie wiedzŃ, jakim cudem wciŃŨ Ũyje. Ta poruszajŃca, oparta na 

motywach autobiograficznych, relacja z odwyku jest jednym z najbardziej obrazowych opis·w walki z 

niesğabnŃcym gğodem narkotycznym i alkoholowym. 

                                                                                                

Weronika Andrzejak 

 

  



Listopad wğazi do miast... 

 

Na koncercie Comy 

byğam po raz drugi. 

Pierwszy raz na 

tegorocznym Woodstocku 

oraz w ubiegğy piŃtek, 7 

listopada w Piwnicy 

Artystycznej Kawon w 

Zielonej G·rze. Na 

Woodstocku Coma 

zgromadziğa najwiňcej 

ludzi pod scenŃ. Co 

wcale nie powinno dziwiĺ. 

Dali z siebie wszystko, 

koncert byğ bardzo 

energetyczny. Mam 

nadziejň, Ũe zdobňdŃ 

Zğotego BŃczka, bo z 

chňciŃ spotkağabym siň 

tam z nimi raz jeszcze. 

Jednak piŃtkowy koncert 

pobiğ ten z sierpnia.  

 

Wszystko zaczňğo siň od 

sp·Ŧnienia. Mojego tym 

razem. Na szczňŜcie 

zesp·ğ r·wnieŨ nie byğ do 

b·lu punktualny, wiňc nic 

mnie nie ominňğo. Klub 

byğ juŨ praktycznie 

wypeğniony, ale 

znalazğam wŃski 

przesmyk miňdzy jednym 

panem, a drugim i 

zbliŨyğam siň do sceny. 

Gdy Coma weszğa na tň 

scenň wszystkich 

ogarnňğo szaleŒstwo. 

Piski, krzyki, oklaski i te 

sprawy. Trasa ĂPierwsze 

WyjŜcie z Mrokuò jest 

absolutnie niesamowita. 

Wedğug mnie pierwsza 

pğyta Comy jest ich 

najlepszym krŃŨkiem, 

wiňc zaprezentowanie jej 

od poczŃtku do koŒca 

podczas koncertu to 

niebywağa uczta dla ucha. 

Pierwszym utworem, jaki 

zagrali, byğ ĂLeszek 

ŧukowskiò. Wszyscy 

wsp·lnie zaŜpiewaliŜmy 

cağŃ piosenkň. Gdy utw·r 

dobiegğ koŒca, Rogucki 

przywitağ siň ze 

wszystkimi i poprosiğ 

koleŨanki z pierwszego 

rzňdu, by nie Ŝpiewağy tak 

gğoŜno, bo myli mu siň 

tekst. DowcipniŜ. KolejnŃ 

piosenkŃ, kt·ra zapadğa 

mi w pamiňĺ, byğa 

piosenka pt. ĂPasaŨerò. 

Pierwszy raz sğyszağam jŃ 

na Ũywo. Zrobiğa 

piorunujŃce wraŨenie, 

ciarki raz po raz 

przebiegağy po plecach... 

ĂSpadamò jak zwykle 

wywoğağo cudowne 

emocje. Cağy klub 

ponownie Ŝpiewağ razem 

z Roguckim, wszyscy dali 

siň ponieŜĺ melodii. Przy 

ĂSkaczemyò zaczňğa siň 

prawdziwa euforia. W 

zasadzie jak zwykle przy 

tym kawağku. Ludzie 

skakali najwyŨej jak 

mogli, taŒczyli, Ŝpiewali. 

ĂSto tysiňcy jednakowych 

miastò to poezja sama w 

sobie. NiemalŨe wszyscy 

przykucnňli, pan Piotr 

przysiadğ na gğoŜniku i 

zrobiğo siň bardzo 

klimatycznie. Sğychaĺ 

byğo Ŝpiew fan·w, 

wszyscy wczuliŜmy siň w 

ten utw·r.  

Na bis Coma 

zaserwowağa nam 

ĂORH+ò, ĂBiağe Krowyò, 

ĂTransfuzjňò, ĂRudegoò, 

ĂTonacjňò i ĂSystemò. 

Koncert trwağ dwie 

godziny. Byğam r·wnie 

zmňczona jak szczňŜliwa. 

Cieszyğam siň, Ũe 

usğyszağam na Ũywo 

ĂRudegoò. Po cichu 

miağam nadziejň, Ũe 

usğyszň takŨe ĂOstroŜĺ na 

nieskoŒczonoŜĺò, jednak 

po raz drugi siň nie 

doczekağam. Mam dobry 

pow·d, Ũeby jechaĺ na 

kolejny wystňp  

 

W trakcie koncertu 

martwiğam siň nieco, Ũe 

nie bňdň pamiňtaĺ tych 

wszystkich utwor·w, jakie 

zagrali, a przecieŨ mam 

napisaĺ artykuğ do 

QQryQ. Gdy zesp·ğ 

skoŒczyğ show, a 

wiňkszoŜĺ ludzi wyszğa z 

sali dojrzağam, Ũe przy 

scenie gromadzi siň mağa 



grupka os·b i wyciŃga 

bğagalnie rňce w stronň 

pana, kt·ry skğadağ 

chğopakom instrumenty. 

Dostrzegğam w tym swojŃ 

nadziejň. UŨyğam 

wszelkich siğ, by dopchaĺ 

siň na sam prz·d i 

maksymalnie 

wyciŃgnňğam rňkň. Pan 

pomocnik chyba widziağ 

moje starania i setlista ze 

wszystkimi piosenkami 

trafiğa do mych rŃk. Jak 

wiadomo, apetyt roŜnie w 

miarň jedzenia. 

Postawiğam sobie wiňc 

kolejny cel ï autografy. 

Zrobiğam szybkie 

rozeznanie. Okazağo siň, 

Ũe zesp·ğ po kaŨdym 

koncercie przewaŨnie 

wychodzi do fan·w. 

Postanowiğam czekaĺ. 

Czekağam, czekağam i 

czekağam... Pod koniec 

juŨ nawet nie czuğam b·lu 

w krňgosğupie od tak 

dğugiego stania. Po 45 

minutach Coma wyszğa z 

powrotem na scenň. 

Zebrağam autografy 

wszystkich czğonk·w 

zespoğu na setliŜcie i 

pğycie, kt·rŃ miağam ze 

sobŃ, po czym ustawiğam 

siň w kolejce do zdjňcia z 

Piotrem Roguckim. I 

ponownie czekağam, 

czekağam, czekağam... 

KtoŜ stale wpychağ mi siň 

w kolejkň... Jednak kaŨda 

sekunda byğa warta. 

Chwilň z nim 

porozmawiağam, 

poŨartowağam, zrobiliŜmy 

kilka zdjňĺ. Bardzo 

sympatyczny dla fan·w, 

ze specyficznym 

poczuciem humoru i 

chňciŃ do rozmowy. 

Ğadnie podziňkowağam i 

usatysfakcjonowana 

wr·ciğam do domu.  

Ciekawostka: Piotr 

Rogucki jest mniej wiňcej 

mojego wzrostu.

                                      

   Jul 

 

 

KŃcik informacji o Polsce, polityce. 

Pierwsze przybliŨone wyniki wybor·w samorzŃdowych 

Od okoğo dw·ch miesiňcy  jesteŜmy bombardowani plakatami wyborczymi, w kaŨdym zauğku, 
na kaŨdej Ŝcianie widniejŃ twarze ludzi Ăkt·rzy chcŃ coŜ zmieniĺò. ObowiŃzkiem kaŨdego 
patrioty jest  udziağ w wyborach, ale czy wŜr·d tak wielu kandydat·w jest chociaŨ jeden 
czğowiek , kt·ry naprawdň chce coŜ zmieniĺ dla dobra og·ğu ? Mğodych  ludzi nie dopuszcza 
siň do wğadzy, tğumaczŃc, Ũe brak im doŜwiadczenia.  A moŨe to te mğode, bez 
doŜwiadczenia, osoby sŃ w stanie coŜ zmieniĺ .   
 
Pierwsze przybliŨone wyniki wybor·w samorzŃdowych 

W wyborach samorzŃdowych, przeprowadzonych 16 listopada 2014 roku wybieraliŜmy blisko 
47 tys. radnych do gmin, powiat·w i sejmik·w wojew·dzkich oraz blisko 2,5 tys. w·jt·w, 
burmistrz·w i prezydent·w miast. O 4 nad ranem PKW podağa, Ũe zmaga siň z awariŃ 
systemu informatycznego, kt·ry zlicza gğosy. W zwiŃzku z tym nie ustalono w og·le wynik·w 
gğosowania do rad powiat·w oraz do sejmik·w wojew·dzkich. 

Partie kolejno uzyskaĺ miağy: PiS 31,5%, PO 27,3%, PSL ï 17 %, SLD ï 8,8 %. Tak mniej 
wiňcej rozkğadajŃ siň wyniki wybor·w samorzŃdowych 2014. 
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W czerwcu tego roku, w naszej szkole, pod przewodnictwem Pani Weroniki 

Ğagnowskiej, zostağ wystawiony spektakl pt. ĂMoralnoŜĺ Pani Dulskiejò.  

Zapraszamy na wywiad z reŨyserkŃ ! 

 

- Nie byğ to pierwszy spektakl, kt·ry Pani zrealizowağa w tej szkole. Teatr to Pani pasja. 

Czy w czasach, gdy sama chodziğa Pani do szkoğy, wystňpowağa Pani w szkolnych 

spektaklach? 

-Owszem, zdarzağo mi siň wystňpowaĺ.  

- A dlaczego akurat wybrağa Pani, ĂMoralnoŜĺ Pani Dulskiej?ò Co PaniŃ kierowağo? Co 

dostrzegğa Pani w tej sztuce? 

-MyŜlň, Ũe jest na tyle uniwersalna, Ũe archetypy tych postaci funkcjonujŃ do dzisiaj i 

pomimo, Ũe byğ to poczŃtek dwudziestego wieku, to przecieŨ dzisiaj, tak naprawdň, 

dulszczyzna jest ciŃgle obecna, no i, przede wszystkim, chciağam przybliŨyĺ dzieğo, nie tylko 

osobom zainteresowanym tematem, lecz cağej spoğecznoŜci szkolnej. MoŨe teŨ brağam pod 

uwagň osoby, z jakimi przyszğo mi pracowaĺ na k·ğku teatralnym ï ich osobowoŜci, 

umiejňtnoŜci, predyspozycje. Gdy zbierze siň odpowiednia grupa ï pomysğ pojawia siň sam. 

- No a jak pani, z punktu widzenia reŨysera, ocenia nasze przedstawienie?  

-Bardzo dobrze pod kaŨdym wzglňdem.  ZwaŨywszy na to, Ũe mieliŜmy tylko dwa tygodnie 

intensywnych pr·b, to rezultat przeszedğ moje najŜmielsze oczekiwania. KaŨdy z aktor·w 

doskonale wcieliğ siň w rolň, kt·rŃ odgrywağ. KaŨdy wykreowağ peğnowartoŜciowŃ postaĺ. 

Nawet Dulski, kt·ry wypowiada tylko jedno zdanie i trzy razy pojawia siň na scenie, wzbudziğ 

ogromne zainteresowanie. ZwaŨywszy na to, Ũe pracowaliŜmy po lekcjach, na przerwach, a 

w czasie intensywnych pr·b, takŨe na niekt·rych waszych lekcjach, musieliŜcie ğŃczyĺ teatr z 

naukŃ. Co potwierdza fakt, Ũe mamy bardzo zdolnŃ i zaangaŨowanŃ mğodzieŨ. 

-A kto wg Pani, spisağ siň najlepiej? 

-Wszyscy byli znakomici, kaŨdy fantastycznie wcieliğ siň  w postaĺ, kt·rŃ grağ. PoczŃwszy od 

Martyny Dziadkiewicz, kt·ra zrobiğa furorň jako Juliasiewiczowa, byğa motorem 

napňdzajŃcym kolejne zdarzenia, Ŝwietnie organizowağa przestrzeŒ na scenie i znakomicie 

wchodziğa w relacje z innymi bohaterami, czy Cypriana Sokoğowskiego jako Zbyszka 

Dulskiego, kt·ry na pewno zaskoczyğ wszystkich swojŃ scenicznŃ osobowoŜciŃ. WieloŜĺ ich 

emocji widocznych na scenie, doskonağe opanowanie tekstu, kt·ry brzmiağ tak, jakby byğ 

naturalnŃ mowŃ aktor·w, a takŨe ruch sceniczny ï wszystko grağo od poczŃtku do koŒca.  Z 

resztŃ wszyscy byli Ŝwietni, Justyna Niepsuj jako Tadrachowa, byğa postaciŃ wykreowanŃ od 

samego poczŃtku do samego koŒca ï mimo Ũe nie byğa to rola pierwszoplanowa. Nie 

m·wiŃc juŨ oczywiŜcie o Dulskiej (Sara Obrz·d), czy o Meli (Martyna Furtak), Hesi (Michağ 

Mameğka), oraz Lokatorce (Hani Dereckiej), kt·rzy doskonale ukazali zğoŨonoŜĺ rodzinnych 

koligacji i problem·w. Sara wspaniale ukazağa zakğamanie, obğudň i dbanie wyğŃcznie o 

pozory, przy jednoczesnym  braku wğasnego zdania. Kiedy byğa potrzeba ï dominowağa na 

scenie, by w momentach istotnych, oddaĺ gğos innym postaciom. Martyna i Michağ jako 

rodzeŒstwo byli zupeğnie inni. Martyna nieŜmiağa, cicha, budziğa uŜmiech i litoŜĺ, Michağ zaŜ 

ukazağ, Ũe jest doskonağym spadkobiercŃ ideağ·w matki, budzŃc przy tym Ŝmiech i aplauz 

publicznoŜci. KaŨdy odwzorowağ postaĺ dramatu, dodajŃc jej coŜ od siebie.  

- A czy planuje juŨ Pani stworzyĺ coŜ nowego? 



-Od trzech lat Ăchodzi za mnŃò przedstawienie na podstawie dramatu, Ăśluby PanieŒskieò, 

Aleksandra Fredry i chyba w koŒcu, w tym roku je wystawimy. 

- W zwiŃzku z tym, Ũe ja sam wystňpowağem w naszym spektaklu, jestem Ŝwiadomy 

tego, jak bardzo stresujŃcy byğ to czas. 

-Ja tak pracujň, intensywnie, chaotycznie, burzliwie, p·Ŧniej z tego chaosu, wyğania siň Ŝwiat, 

świat Teatru. Na poczŃtku duŨo krzyczň, ale chyba w koŒcu odnajdujemy wsp·lny jňzyk. W 

tym roku naprawdň dğugo pracowaliŜmy, nad przedstawieniem, poniewaŨ rok temu, zajňğo to 

nam dwa tygodnie, od stworzenia scenariusza, do premiery, a  pierwsze przedstawienie, 

kt·re w tej szkole wyreŨyserowağam - OpowieŜĺ WigilijnŃ, udağo nam siň stworzyĺ i wystawiĺ 

w tydzieŒ. Im wiňkszy nakğad pracy, tym lepsze rezultaty.  

- No tak, niekt·rzy lepiej pracujŃ w stresie. A skŃd siň wziňğo to Pani zainteresowanie 

teatrem? Dlaczego Pani akurat to robi? Co ma Pani takiego w sobie? 

-WğaŜnie nie wiem, przestajň to robiĺ (Ŝmiech).  JakoŜ to mnie pociŃga, teatr  jest integralnŃ 

czňŜciŃ jňzyka polskiego,  moŨna tekst pokazaĺ w zupeğnie inny spos·b. Wydaje mi siň, Ũe 

gdy czyta siň nawet dramat, w kt·rym  jest przecieŨ podziağ na role, nie bardzo do mğodego 

widza to przemawia. Natomiast, kiedy sam, czyta pod kŃtem tego, Ũe bňdzie musiağ siň 

utoŨsamiĺ z tŃ postaciŃ, wtedy jest zupeğnie inny odbi·r i literatura wciŃŨ Ũyje, moŨna 

pokazaĺ uniwersalizm, r·Ũne przesğania, emocje... Tym bardziej, ze wy to przefiltrujecie 

przez swoje umysğy, nie zawsze wychodzi tak, jak ja bym chciağa, ale czňsto lepiej, niŨ mi siň 

wydawağo, Ũe powinno byĺ.  

-Ja pamiňtam, Ũe nam ten spektakl siň udağ, przynajmniej w moim odczuciu. 

- Tak, jak juŨ powiedziağam ï super wyszğo. Doskonağa robota. 

- Och tak, pamiňtam pani euforiň, gdy skoŒczyliŜmy graĺ. Pamiňtam, jak w dniu 

premiery, siň stresowaliŜmy. 

-Na pewno doskonale pamiňtasz pr·bň przed przedstawieniem, kiedy byliŜcie wszyscy 

zağamani, poniewaŨ nie umieliŜcie tekstu, nie pamiňtaliŜcie, kto po kim wchodzi, dobrze, Ũe 

pamiňtaliŜcie, kto kim jest. W kaŨdym razie, myŜlağam, Ũe ten stres sprawi, ze siň 

ĂwyğoŨycieò, ale was zmotywowağ i wyszğo naprawdň Ŝwietnie.  

- Pamiňtam jak Pani powiedziağa do nas, Ũeby nie robiĺ juŨ pr·b w dniu premiery, a my 

twardo cağy czas pr·bowaliŜmy. 

-Tak, wy siň zbuntowaliŜcie i byğam bardzo niezadowolona! Nie moŨna siň Ăprzegraĺò, a 

gdyby ta pr·ba rano wyszğa wam Ŝwietnie, to przedstawienie ĂpoğoŨylibyŜcie totalnieò.  

-Pamiňtam teŨ, Ũe gdy rozmawialiŜmy po spektaklu, kiedy ten stres opadğ, to nikt nie 

pamiňtağ, ani sekundy z naszego wystňpu.  

-Dobrze, ze jest nagranie. Szkoda, ze niekompletne, ale niestety Pan Szymczak, miağ do 

dyspozycji tylko 45 minut, a nasz spektakl trwağ chyba 55. Powiem ci, Ũe gdy polubiğam link 

na facebooku i poszğo to dalej w Ŝwiat, zobaczyli to moi znajomi, to byli pod wielkim 

wraŨeniem, Ũe niby taki amatorski teatr, (no bo nie oszukujmy siň, ani nie mamy dobrego 

Ŝwiatğa, ani dobrego nagğoŜnienia, ani dobrej akustyki w auli), a m·wili, Ũe wyszğo Ŝwietnie. A 

dekoracje! 

-Tak, dekoracje byğy piňkne, bardzo profesjonalne i tutaj, brawa dla dziewczyn. 

-Nikt siň nie zgğosiğ do wykonania dekoracji, sama zaproponowağam Weronice zrobienie ich, 

wiedzŃc, Ũe ma talent plastyczny. Obserwujň uczni·w i pierwszym takim momentem, w 

kt·rym widzň, ze przychodzi ekipa, kt·ra chciağaby coŜ robiĺ, sŃ otrzňsiny klas pierwszych, 

kiedy macie siň wcieliĺ w postaci. I juŨ dziŜ widzň w Ăślubach panieŒskichò 3 osoby z klasy 

pierwszej.  

- Pozostajň, wiňc nadzieja, Ũe jednak uda nam siň zrealizowaĺ ten spektakl. A jaka jest 

Pani ulubiona sztuka? 



- Nie mam ulubionej sztuki, ale ciŃgnie mnie w kierunku MroŨka czy Gombrowicza, jednak 

uwaŨam, Ũe wystawienie tu, w tej szkole dzieğa jednego z tych dw·ch autor·w, moŨe byĺ 

doŜĺ trudne. To sŃ sztuki groteskowe, symboliczne. MyŜlň wiňc, Ũe tutaj, na scenach 

naszego Banachowskiego Teatru, lepiej wystawiaĺ sztuki realistyczne i komedie. PoniewaŨ 

my mamy wymagajŃcego widza. SwojŃ drogŃ, bardzo lubiň ĂDziadyò i moŨe kiedyŜé 

-ĂDziadyò sŃ dramatem ascenicznym, ale kto wie, moŨe nam siň uda je kiedyŜ 

wystawiĺ. Dziňkujň za wywiad i Ũyczň Pani oraz sobie, dalszych sukces·w na polu 

teatralnym.   

 

         Cyprian Sokoğowski 

 

YƛŜŘȅ ƴƛŜ Ƴŀ ǎƱƻƵŎŀΧΦ 

CiŃgle jesteŜ zmňczony? Czujesz siň smutny? JesteŜ senny, ale nie moŨesz spaĺ? Czy 

moŨe czujesz niepok·j, jesteŜ draŨliwy albo masz zwiňkszony apetyt? Tak? A moŨe to 

jesienna depresja? 

Jesienna depresja jest zwana r·wnieŨ depresjŃ sezonowŃ lub zimowŃ. Pojawia siň z dw·ch 

wspominanych wczeŜniej porach roku, a przemija wraz z nadejŜciem wiosny. Gğ·wnŃ 

przyczynŃ tego rodzaju depresji jest niedob·r Ŝwiatğa 

sğonecznego. Kiedy usğyszağam o tym pierwszy raz pomyŜlağam: 

przez sğoŒce? Sğucham?! Dlatego postanowiğam bardziej zgğňbiĺ 

ten temat. Ten rodzaj zaburzenia potwierdzony jest szerokim 

wachlarzem dowod·w, co wprowadziğo mnie w jeszcze wiňksze 

zdumienie. 

Wiadomo, jesieŒ nie jest ulubionŃ porŃ roku wiňkszoŜci ludzi, bo 

ğŃczy siň z powrotem do szarej rzeczywistoŜci, zaczynajŃ siň 

obowiŃzki, kiepska pogoda i kr·tsze dni. Jednak to brak sğoŒca 

moŨe doprowadziĺ do depresji. 

Jak sobie z tym poradziĺ? 

Do leczenia objaw·w jesiennej/zimowej depresji stosuje siň 

specjalne lampy o okreŜlonym natňŨeniu Ŝwiatğa. Kolejna dziwna 

rzecz, mianowicie leczenie Ŝwitağem. Jeszcze dziwniejsze jest to, 

Ũe taka terapia naprawdň dziağa! 

Zğote rady? Nie daj siň zwariowaĺ! JesieŒ moŨe byĺ najpiňkniejszym czasem w twoim Ũyciu, 

musisz tylko trochň siň o to zatroszczyĺ. Zacznij graĺ na gitarze, czytaĺ ksiŃŨki w deszczowe 

popoğudnia i spadajŃce liŜcie odbierz jako coŜ piňknego, a nie zwiastujŃcego nadchodzŃcŃ 

zimň. KaŨdy czas moŨe byĺ piňkny, to wszystko zaleŨy od podejŜcia, chňci i radoŜci. Poza 

tym przyjemnie bňdzie spojrzeĺ na swoje odbicie w lustrze juŨ na wiosnň i powiedzieĺ: dağem 

radň, nie wpadğem w kiepski nastr·j, nie zmarnowağem tego czasu i jestem z siebie dumny. 

A ty, co zrobisz? Bňdziesz cağŃ jesieŒ leŨeĺ brzuchem do g·ry, czy zrobisz coŜ dla siebie? 

Viltis  



Rysujň odé praktycznie od 

zawsze, ale moja przygoda z portretami 

zaczňğa siň dopiero w pierwszej klasie 

szkoğy Ŝredniej. PoczŃtkowo moje dzieğa 

raczej nie za bardzo przypominağy 

wizerunki ludzi. Mniej wiňcej po roku 

udağo mi siň osiŃgnŃĺ w miarň 

zadowalajŃcy efekt. WciŃŨ jednak dŃŨň 

do perfekcji, do hiperrealizmu.  

 

Do rysowania uŨywam prawie 

cağej gamy oğ·wk·w ï od 4H do 8B. H 

sŃ twarde i jasne, doskonale sprawdzajŃ 

siň przy blond wğosach i innych jasnych 

elementach. B z kolei to miňkkie i 

ciemne oğ·wki. Rysujň nimi ciemne 

wğosy i wszystkie cienie. IstniejŃ r·wnieŨ 

dwa oğ·wki poŜrednie. M·j ulubiony F i 

najpopularniejszy HB, kt·rego nie 

uŨywam. F sğuŨy mi najczňŜciej do 

rysowania sk·ry i tworzenia g·rnej 

warstwy w gğadkiej, czarnej powierzchni.  

 

  

Kurt Cobain, 2013 

Seike, 2014 


